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Miten ajatus yhteisestä tilasta syntyi.
2000 luvun alussa yhdistyksen puheenjohtajana toimi Juha “Jussi” Karppinen Polkukujalta.
Juha Karppisen aikana ideoitiin ja toteutettiin monia hyviä ehdotuksia, joista vieläkin voimme
asukasyhdistyksessä nauttia. Silloin laadittiin yhdistykselle uudet säännöt, esitettiin
kaupungille suojelukaavan laatimista ja ehdotettiin kaupungille kylätalon hankintaa
Nousukadulta.
Elettiin aikoja, jolloin yhdistyksessä ajateltiin, että voisimme edistää oikeaoppista
korjausrakentamista esimerkiksi talojen korjaajille. Etsittiin sopivaa kohdetta, jota korjaamalla
saataisiin yhdistykselle myös toimitila. Juha Karppisella oli yhteyksiä kaupunkiin päin. Näihin
aikoihin kaupunki oli myymässä kymmentä taloa huutokaupalla, jotka se oli hankkinut
voidakseen toteuttaa laatimansa kerrostalokaavan. Kaupunki ei enää halunnut ylläpitää
vuokralaisia omistamissaan rakennuksissa, ja irtisanoi asukkaat. Yhdistys päätti tiedustella,
voisiko kaupunki antaa yhdistyksen hallintaan talon Nousukadulta. Kylätalosta olisi tehty
myös malliesimerkki oikeasta rakennussuojelupainotteisesta korjausrakentamisesta.
Kaupungin virkamiehet, apulaiskaupunginjohtaja Markku Porvari ja maapolitiikasta vastaava
geodeetti Pentti Kokko kannattivat ajatusta asiaa koskevassa yhteisneuvottelussa
kaupungintalolla. Harmillisesti, asia ei kuitenkaan edennyt tätä aikomusta pitemmälle.

Syntyi idea, että voisimme itse rakentaa.
Kun olemassa olevaa rakennusta ei saatu, ajateltiin, että voisimme itse yrittää rakentaa.
Esitimme paikkaa Anttilanmäen päältä. Matti Honkavaara sanoi aina puolileikillisesti, että
hän rakentaa itse kirkon mäen päälle, koska kyllä joka kylässä on kirkko keskellä kylää,
ainakin muualla maailmassa. Juha Karppinen kävi neuvotteluja kaupunginpuutarhuri Hannu
Neuvosen kanssa. Neuvonen puistoalueen haltijana piti mahdollisena, että leikkialueella
oleva sadekatos, joka oli jo korjauksen tarpeessa, voisi olla meille sopiva rakentamisen
paikka. Jos yhdistys sen korjaisi, se saisi siitä tarvitsemansa tilat. Tärkeä ehto oli, että tämä
korjattuna asukasyhdistyksen käyttöön palvelisi myös muita asukkaita, kuten esim. alueen
perhepäivähoitajia. Tuli tehdä sopimusehdotus - käyttösäännöt -  jotka kaupunki hyväksyy.
Sopimus allekirjoitettiin syyskuussa 2002, ja ne tuli olla esillä rakennuksen sisällä. Rakennus
ei saanut olla sadekatoksen nurkkia suurempi, kuitenki kuisti voitiin lisätä.

Mökin rakentaminen.
Työt aloitettiin toukokuun alussa 2002, ja sitä kesti koko kesä. Kaikki tehtiin talkoovoimin.
Arkkitehti Jari Helminen teki piirustukset, joiden mukaan mökki toteutettiin. Hän valvoi, että
työ tehtiin piirustusten mukaisesti. Rakentamiseen osallistui kymmenkunta asukasta. Heitä
olivat Juha Karppinen, Antero Borg (työkaluineen, kirvesmiestaitoineen), Olavi Ristola, Arto
Ristola, Heikki Tamminen, Hannu Heiskanen (kaikki jo pitkään mäellä asuneet), Raimo
Rajulin, Aapo Pispa, Hannu Koskinen, Erkki Rope, Matti Honkavaara, Lauri Kuukasjärvi,
Tapio Nortunen, Aija Matikainen ja Virpi Tervonen. Rakennustarvikkeet hankittiin itse, osa
saatiin lahjoituksena. Ikkunat ja ovi haettiin kierrätyskeskuksesta. Pöytä ja tuolit sekä viiri
saatiin lahjoituksena. Ajatus oli, että rakennus muutettaisiin myöhemmin puolilämpimäksi,
jonka vuoksi lattiassa on lämmöneristeet. Jari Helminen nimesi mökin Mäkituvaksi, ja siitä
tuli yhdistyksen kokouksien pitopaikka. Rakennusta on myöhemmin talkootyönä maalattu
vuonna 2021, jolloin vietettiin kyläjuhlia. Ari-Pekka Lauhakari on vaihtanut oveen uuden
lukon ja Matti Honkavaara on korjannut kattoviirin. Nyt se näyttää suunnan mistä päin tuulee.
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